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NEM LEHET BIZTOSAN TUDNI, Ml FERTŐZÖTT 

100 ezerre bírságolták 
a Fehértói halászcsárdát 
S z á z e z e r f o r i n t o s p é n z b í r s á g o t s z a b o t t ki a kistérségi Á N T S Z a F é h é r t ó i h a -
lászcsárdára a s z a l m o n e l l a f e r t ő z é s m i a t t . E g y h ó n a p j a a t o r k o s c s ü t ö r t ö k i 
e b é d u t á n t ö b b m i n t ö t v e n e n lettek s z a l m o n e l l á s a k , k ö z e l h a r m i n c a n m e g is 
b e t e g e d t e k . 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Lezárta a vizsgálatot az ANTSZ Szege-

di és Mórahalmi Kistérségi Intézete a 

Fehértói halászcsárdában történt szal-

monellafertőzéssel kapcsolatban. A 

szakhatóság határozatában százezer 

forintos pénzbírságra ítélte a vendég-

látóhelyet az élelmiszer-biztonsági 

előírások megsértése miatt. 

A vizsgálat során kisebb hiányossá-

gokra bukkantak: például egyes kony-

hai eszközök nem az előírt helyükön 

voltak, illetve az étterem munkatársai 

nem ellenőrizték hőmérővel az ételek 

hőfokát. Ebből azonban nem követke-

zik, hogy ez okozta volna a tömeges 

megbetegedést - mondta el Kovács Fe-
renc kistérségi tiszti főorvos. 

Mint korábban megírtuk, az idei 

Torkos Csütörtökön félárú svédasztalt 

kínáltak a Fehértói halászcsárdában. 

Óriási forgalmat bonyolítottak le: 

nagyjából négyezer vendég ebédelt, 

illetve vacsorázott a február 7-i akciós 

napon. A „torkos" vendégek körében 

tapasztalt, magas lázzal, hányással, 

hasmenéssel járó megbetegedések két 

nappal később kezdődtek - az ÁNTSZ 

is ekkor szerzett róla tudomást. Töb-

ben infúziót kaptak, hogy ne száradja-

nak ki, mást a fertőzöosztályon kezel-

tek napokig. 

A megbetegedett vendégek széklet-

mintáiból kimutatták a szalmonella-

baktériumot, majd a halászcsárda dol-

gozóinak szűrése után kiderült: továb-

bi 23 vendéglátós is szalmonellás, de 

„csak" tünetmenetes baktériumürítő. 

Őket azonnal kitiltották az étteremből. 

A helyzetet bonyolította, hogy a szege-

di Kék Csillag étteremből is jelentkezett 

öt beteg - közülük háromnál ki is mu-

tatták a fertőzést és két konyhai dol-

gozó is pozitívnak bizonyult. Ide is a 

Fehértói halászcsárda szállítja a me-

nüt. 

Az ANTSZ összesített adatai szerint 

az egy hónappal ezelőtti fertőzésben 

végül 28-an betegedtek meg, és továb-

bi 23 konyhai dolgozó is szalmonellás 

volt. Az biztos, hogy a fertőzés a Fe-

hértói halászcsárdából indult - az vi-

szont az ételminták hiánya miatt nem 

egyértelmű, hogy mi volt a közvetlen 

forrása. Az ételt megfertőzhették a 

szalmonellás dolgozók, de valamelyik 

nyersanyag is lehetett fertőzött -

B KÁRTALANÍTANI D R Á G Á B B . - Vál-
laljuk a felelősséget a történtekért, 
és természetesen befizetjük a kisza-
bott bírságot - kommentálta a teg-
nap kézhez kapott határozatot 
Frank Sándor, a Fehértói halász-
csárda tulajdonosa. Igyekeznek 
visszaszerezni a vendégek bizal-
mát, de ekkora tömeg étkeztetését 
máskor nem vállalják - mondta az 
ismert mesterszakács. Frank Sándor 
már beszélt a megbetegedettek 
nagy részével a kártalanításról. A 
vizitdijat, a kórházi napidijat, a 
gyógyszert, a féláras menüt és a ki-
esett bért is kifizetné nekik. Valaki 
20-30, más 100 ezret követel tőle. 
Az összes követelés együtt több 
százezer forintra rúg - azaz több, 
mint az ÁNTSZ bírsága. 

Erdélyben a Mórakert 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
A Mórakert Szövetkezet 2008 végére 

logisztikai bázist működtethet Romá-

niában - erről a szövetkezet elnöke, 

Hódi Pál és a tegnap Mórahalmon járt 

sepsiszentgyörgyi polgármester, Al-
bert Álmos írt alá konzorciumi együtt-

működési megállapodást. 

A terveken már egy éve dolgoznak -

mondta el Rácz József, a Mórakert 

ügyvezető igazgatója. Az az elképze-

lés, hogy a sepsiszentgyörgyi, héthek-

táros ipari parkban a romániai partne-

rek raktár- és csomagoló központot 

építenek, amelyet majd a Mórakert 

működtet ottani kft.-jén keresztül. A 

Mórakert a romániai áruházakba 

ezen, a Mórahalomtól 600 kilométer-

re lévő logisztikai központon keresztül 

szeretné majd eljuttatni az áruját. A 

szerződés tartalmazza azt is, hogy a 

Mórakert segít egy, az ittenihez hason-

ló termelői értékesítő szövetkezet, ter-

melői integráció létrehozásában, 

amely főleg a romániai termelők ká-

posztájára, burgonyájára és sárgaré-

pájára épül. 

Az együttműködés első lépcsője-

ként ez a romániai szövetkezet (tész) 

alakul meg, majd 2008 végére meg-

épül az önkormányzati tulajdonú 

mintegy háromezer négyzetméteres 

logisztikai központ, amelyet utána a 

Mórakert Szövetkezet működtet. „Ott 

leszünk Brassótól egy ugrásra, 30 kilo-

méterre, vagyis nagyon jó helyen -

tette még hozzá Rácz József -, ezért 

hosszabb távon bővítésben, akár 15 

ezer négyzetméteres logisztikai bázis-

ban is gondolkodhatunk." 

A VÉRTÓ MELLETT LAKÓK SZERINT T R A G É D I A , A ZSITVA SORIAK F E L L É L E G E Z T E K 

Megnyitják az Ipoly sort 

FORGALMIREND-VALTOZAS AZ IPOLY ES A ZSITVA SORON 

• A LEZÁRT UTCA V É G É N AUTÓK PARKOLNAK. MÁR N E M SOKÁIG, MERT M E G I N D U L ITT A FORGALOM 

M e g i n t f e l l á n g o l t a k a z i n d u l a t o k a 
V é r t ó m e l l e t t i I p o l y s o r o n . A z utcát 
n é g y éve z á r t á k le, a z ó t a csendes 
z s á k u t c a , v i s z o n t n a g y o n m e g n ő t t a 
Zsitva sor f o r g a l m a . A z ö n k o r m á n y -
z a t m i n d a két utcát e g y i r á n y ú s í t j a 
á p r i l i s b a n . 

D 0 M B A I T Ü N D E 

F o t ó : Frank Yvette 

A Vértót a házaktól elválasztó Ipoly 

sort négy éve „dugaszolták be", mert 

aki le akarta vágni az utat Béketelep, 

Baktó vagy Sándorfalva felé, az nem a 

Rókusi körúton közlekedett, hanem 

arra talált egérutat. Az Ipoly soriak 

nem bírtak megmaradni a nagy zajtól 

és forgalomtól, ezért az önkormányza-

ti képviselőjük zsákutcát csináltatott 

belőle. Az Ipoly sor Vértói úti végére 

beton virágtartókat tettek ki, csak a 

Csongrádi sugárúti körforgalomhoz 

szabad az út. 

Az Ipoly sor elcsendesedett, vi-

szont a forgalom átterelődött a vele 

párhuzamos Zsitva sorra. Akkor 

meg a Zsitva soriak háborogtak, 

hogy ők duplán megszenvedik az 

Ipoly soriak nyugalmát. Az önkor-

mányzat fejlesztési irodája az ön-

kormányzati képviselővel közösen 

salamoni döntést akar hozni. Azért, 

hogy mind a két utca lakói közösen 

viseljék a terheket, kinyitják az 

Ipoly sort. A minap kiküldött értesí-

tés szerint egyirányú lenne az Ipoly 

- - : 

M E G L É V Ő Ú T Z Á R : 
E L T Á V O L Í T Á S A i | 

FORRÁS: POLGÁRMESTERI HIVATAL 

sor és a Zsitva sor is. Csamangó At-
tila, a fejlesztési iroda munkatársa 

pontosított: a tervben az szerepel, 

hogy az Ipoly sorról a Csongrádi su-

gárúti körforgalomhoz lehetne kijut-

ni. A Zsitva sorról pedig az ellenke-

ző irányba, a Vértói útra vezetnék a 

forgalmat. 

- Tragédia lenne. Szó szerint, mert 

itt olyan sok gyerek szaladgál a tó fe-

lé, hogy rövidesen elgázolnak valakit 

a behajtó autók, teherkocsik vagy bu-

szok - fogalmazott határozottan az 

5 A z Ipoly sorról írtuk 
2002. október: „Zúgolódnak a lakók. Balesetveszélyes az Ipoly sor, borzasztó a 
forgalom". 2003. november: „Lakó- és pihenőövezetnek nyilvánította a város a 
Vértó melletti területet". 2003. december: „Átadták az új forgalmi rendet az Ipoly 
soron. Ménesi Imre képviselő saját alapjából finanszírozta a 700 ezer forintos 
beruházást." 2004. június: „Aláírást gyűjtenek a Zsitva soriak a megduplázódott 
forgalom miatt." 

DM-GRAFIKA 

Ipoly soron lakó Regdon László. -
Nem mellékesen balesetveszélyes lesz 

a szük utcában kiállni a parkolóból és 

a garázsokból. A fekvőrendőr sem 

használ, nem lassítja a forgalmat. 

Nem itt lakik, aki ezt kitalálta, az biz-

tos! 

- Nekem jól jönne a változás, mert 

kevesebb mint felére apadt a boltom 

forgalma, miután lezárták az Ipoly 

sort. Az átmenő autósok itt álltak meg 

bevásárolni - mondta el ellenvéle-

ményét az Ipoly sori garázsboltos, Ja-
nuskó Etelka. A Zsitva soriak egyetér-

tenek vele, Szabóné Molnár Mária fő-

ként azért, mert ott az óvoda, a kicsi-

ket veszélyezteti az ottani autóforga-

lom. 

Arról még egyeztet a hivatal, hogy a 

két utca merre legyen egyirányú, de 

átépítés lesz - közel százezer forintból 

- április közepén. 

N E M VARTAK M E G A T0RVENYM0D0SITAST - A Z 0 N K 0 R M A N Y Z A T ALLJA A SZÁMLÁT 

Meg is büntethetik a hódmezővásárhelyi kórházat 
B 

V á s á r h e l y e n n e m v á r t á k m e g a t ö r -
v é n y m ó d o s í t á s t : a z E r z s é b e t - k ó r -
h á z b a n m á r hétfó'tó'l n e m s z e d n e k 
v i z i t d i j a t és k ó r h á z i n a p i d í j a t . 
A d ö n t é s t a z o r v o s o k és a b e t e g e k is 
helyeslik és b á t o r l é p é s n e k t a r t j á k . 
A s z á m l á t a f e n n t a r t ó ö n k o r m á n y z a t 
állja. A z O E P s z e r i n t a z i n t é z m é n y t 
m e g is b ü n t e t h e t i k . 

I M R E P É T E R 
A népszavazáson az emberek szava-

zattöbbséggel igent mondták a vizitdíj 

és a kórházi napidíj eltörlésére. A vá-

sárhelyi Erzsébet-kórház főigazgatója, 

Kallai Árpád - ahogy fogalmazott: ezt 

az akaratot tiszteletben tartva - a 

fenntartóval, a vásárhelyi önkor-

mányzattal egyeztetve úgy döntött: 

már hétfőtől nem kell vizitdíjat és kór-

házi napdíjat fizetni intézményükben. 

- Örömmel fogadtuk a döntést - kö-

zölte dr. Marosi Erzsébet belgyógyász. 

- A betegek hamar megszokták a ré-

gi-új rendet. A félelem azonban ott 

értelműen könnyebb lett a helyzetünk 

- mondta Szeles Béláné asszisztens. 

- Nagyon örülök, hogy az Erzsé-

bet-kórházban már nem kell vizitdíjat 

Szegeden továbbra is beszedik 
- Vannak jogszabályok, amiket be kell tartanunk. A vizitdíj és kórházi napidíj 
beszedésére vonatkozó rendelkezések továbbra is hatályban vannak, de amint 
megváltoznak, mi is annak megfelelően járunk el - magyarázta Pál Attila, a 
szegedi klinikai központ elnöke, miért nem követik a vásárhelyi példát. Követik 
viszont Jászladányban, ott ugyanis tegnap azonnali hatállyal megszüntették a két 
helyi, közalkalmazotti rendszerben működő háziorvosi körzetben a vizitdíjszedés 
kötelezettségét. 

motoszkál bennük, mert úgy gondol-

ják, valahogy kimódolja a kormány, 

hogy többet fizessenek - mondta a 

doktornő. 

- Adminisztrációs szempontból egy-

és napidíjat fizetni, ezért mentünk el 

szavazni - jelentette ki Csarmaz Fe-
rencné, aki a sebészeti járóbeteg-szak-

rendelésen várt sorára. - Bátorság kel-

lett ehhez a döntéshez, az azonnali 

megszüntetéshez - csatlakozott Nagy 
Lajosné -, viszont nekünk jó. Egyéb-

ként én és a férjem a 300 forintot is 

szívesen kifizettük, mert tudtuk, a há-

ziorvosoknak szükségük van erre a 

bevételi forrásra. 

A jogszabály értelmében a vizitdíjat 

és a kórházi napidíjat még be kell 

szedni, vagyis az Erzsébet-kórház ak-

ciójának következményei lehetnek. 

- A számlát az önkormányzat állja -

mondta Kallai Árpád. - Becsléseink sze-

rint kéthetes átmeneti időszakról lehet 

szó, a vásárhelyiek megérdemhk ezt a 

gesztust, azt, hogy az erre az időre eső 

összeget a város fizesse. Bízom benne, 

hogy kezdeményezésünkhöz más intéz-

mények és háziorvosok is csatlakoznak. 

Fotók a témáról az interneten: 

d e i m a g y a r f u t . . . , . M 

B Ü N T E T H E T Ő A K Ó R H Á Z . Az 
Egészségügyi Minisztérium sajtó-
főnöke, Kundra Anna és az OEP 
sajtószóvivője, Molnár Barbara is 
azt mondta: ezt nem léphette 
volna meg az Erzsébet-kórház, 
mert a hatályos jogszabályok 
szerint a vizitdíjat, valamint a 
kórházi napidíjat még be kell 
szedni. Ezzel ellentétes törvény, 
határozat nincs. Az O E P - t ő l ka-
pott tájékoztatás szerint a vásár-
helyi intézmény büntethető, a 
be nem szedett vizitdíjnak és 
kórházi napidíjnak - ez a telje-
sítményjelentésből kiderül -
megfelelő összeget be kell majd 
fizetnie a kórháznak az 
OEP-kasszába. 


